

**Міністерство освіти і науки, молоді та спорту України
Запорізький національний технічний університет
Наукова бібліотека**

**Запорізька область у роки Великої
Вітчизняної війни
(до 70-річчя визволення від фашистських
загарбників)**

**Бібліографічний список
літератури**

**Укладач:
Зав. сектору
Крамарева А.В.**

**Комп'ютерний набір:
Зав. сектору
Крамарева А.В.**

**Книги, статті з журналів та газет
українською та російською
мовами 53 назви**

**Запоріжжя
2013**

1. Про оголошення в Запорізькій області 2010 року Роком ветеранів Великої Вітчизняної війни : Рішення Запорізької обласної ради № 42 від 31.03.2010 // Запорізька правда. – 2010. – 8 квітня (№ 51-52). – С. 19.
2. Програма відзначення в області 60-ї річниці Перемоги у Великій Вітчизняній війні на 2005 рік : затверджено Рішенням обласної ради від 15.04.05 № 2 // Запорізька правда. – 2005. – 24 травня (№ 79-80). – С. 8.
3. Артемов, Б. Девочка, которую никто не спас : [исторические очерки о Второй мировой войне и Запорожье] / Б. Артемов // Суббота плюс. – 2012. – 22 - 29 марта (№12). – С. 54.
4. В субботу летчики соберутся у самолетного крыла : [памятник в Запорожье на улице Военстрой - самолетное крыло от истребителя-перехватчика МиГ-25П] // Индустриальное Запорожье. – 2011. – 17 ноября (№ 173). – С. 5.
5. Гвоздецкий, В. Л. Энергетика в годы Великой Отечественной войны : [энергетические системы и их подготовка к войне. Эвакуация предприятий. Днепрогэс] / В. Л. Гвоздецкий // Энергия: Экономика. Техника. Экология. – 2005. – № 5. – С. 2-11.
6. Гридасова, А. Такие нужны листовки, бланки... : [из воспоминаний участницы подпольной группы Гончара, действовавшей на территории завода "Запорожсталь"] / А. Гридасова // Запорозька Січ. – 2011. – 1 жовтня (№188). – С. 5.
7. ТЗ(4Укр-43п) Єременко, М. М. Солдати Перемоги : біографічні відомості про ветеранів Другої світової війни Чернігівського р-ну Запорізької обл., які повернулися з фронтів і відбудовували народне господарство. Ч. 2 / М. М. Єременко. - Чернігівка, 2011.
Є70 [Гл.] Біографічні відомості про ветеранів Другої світової війни : [Чернігівський район Запорізької області]. – С. 5-56.
8. Иванец, Д. Как освобождали Каменку на Днепре... / Д. Иванец // Запорозька Січ. – 2004. – 3 февраля . - С.5.
9. Ільїн, С. Другий вибух греблі Дніпрогесу не відбувся : [історія порятунку Дніпрогесу у Великій вітчизняній війні. Герої-рятувальники] / С. Ільїн // Всеукраїнська технічна газета. – 2007. – 8 листопада (№ 44). – С. 13.
10. Ковальський, А. Визволення Запоріжжя : [бої за визволення міста у жовтні 1943 р.] / А. Ковальський // Запорозька Січ. – 2008. – 14 жовтня (№ 196). – С. 4, 5.

11. Ковальський, А. Запоріжжя на початку Великої Вітчизняної війни : [довоєнні роки: індустріалізація міста, забудова, розвиток промисловості. Початок бойових дій на території міста. Оборона міста. Евакуація] / А. Ковальський // Запорозька Січ. – 2008. – 27 вересня (№ 185). – С. 4.
12. Ковальський, А. Підпільний рух у Запоріжжі у роки фашистської окупації / А. Ковальський // Запорозька Січ. – 2010. – 21 вересня (№ 179). – С. 4.
13. Ковальський, А. Запоріжжя в роки Великої Вітчизняної : [основні події 1941-1943 рр.] / А. Ковальський // Запорозька Січ. – 2007. – 13 жовтня (№ 200). – С. 5.
14. Кузьменко, Н. "Этот День Победы порохов пропах" : [начало освободительной операции Запорожья от фашистских захватчиков] / Н. Кузьменко // Индустриальное Запорожье. – 2010. – 17 сентября (№ 139). – С. 8.
15. Кузьменко, Н. "Этот День Победы порохов пропах..." : [запорожская наступательная операция 10-14 октября 1943 г.] / Н. Кузьменко // Индустриальное Запорожье. – 2010. – 21 сентября (№ 141). – С. 10.
16. Кузьменко, Н. "Этот День Победы порохов пропах..." : [мелитопольская операция. Воспоминания А. Покрышкина о событиях] / Н. Кузьменко // Индустриальное Запорожье. – 2010. – 28 сентября (№ 145). – С. 8.
17. Кузьменко, Н. "Этот День Победы порохов пропах..." : [начало освобождения Запорожской области от фашистских оккупантов. Пребывание Гитлера на запорожской земле] / Н. Кузьменко // Индустриальное Запорожье. – 2010. – 14 сентября (№ 137). – С. 8.
18. Кузьменко, Н. "Этот День Победы порохов пропах..." : [о штурме и защите г. Запорожья 13-14 октября] / Н. Кузьменко // Индустриальное Запорожье. – 2010. – 24 сентября (№ 143). – С. 8.
19. Кузьменко, Н. "Этот День Победы порохов пропах..." : [операция по обезвреживанию врага, находящегося на о. Хортица и на Правом берегу: воспоминания участника событий М. Терещенко] / Н. Кузьменко // Индустриальное Запорожье. – 2010. – 25 сентября (№ 144). – С. 8.
20. Кузьменко, Н. "Этот День Победы порохов пропах..." : [подготовка немцев к проведению наступательной операции. Начало запорожской операции. Военачальники, принимавшие участие в операции] / Н. Кузьменко // Индустриальное Запорожье. – 2010. – 18 сентября (№ 140). – С. 8.

21. Кулагін, Л. Греблю врятували мужність і героїзм : [історичні факти до дня визволення Дніпрогесу] / Л. Кулагін // Запорізька правда. – 2003. – 27 грудня. - С.6.
22. Лиников В. Как жило Запорожье в оккупации : [историческую справку дает заведующий отделом новейшей истории Запорожского областного краеведческого музея В.Лиников/ Интервью записала А.Чуприна] / В. Лиников // Миг. – 2007. – 15 февраля (№ 7). – С. 46.
23. Литовченко, М. Перші полонені Другої світової в Запоріжжі (Невідома сторінка в історії міста) / М. Литовченко // Запорізька Січ. – 2010. – 7 вересня (№ 169). – С. 5.
24. Оборона Запорож्या глазами политрука : [из дневника одного из руководителей обороны города - майора Михаила Слесаренко] // Суббота плюс. – 2011. – 25 августа (№ 34). – С. 48.
25. Огнев, А. Першотравень на Запоріжжі у далекому сорок п'ятому : [відмінні ознаки та особливості першого травня 1945 року на запорізькій землі] / А. Огнев // Запорізька правда. – 2010. – 29 квітня (№ 63-64). – С. 7.
26. Олейник, А. Запорожская область осенью 1941 года : [некоторые данные о обороне Запорожья в первый год Великой Отечественной войны] / А. Олейник // Запорізька Січ. – 2005. – 22 листопада (№ 225). – С. 5.
27. С5
М34 Орлянський, В. С. Деякі напрямки політики окупаційної адміністрації в соціальній сфері життя населення Запоріжжя / В. С. Орлянський // Материалы III Международной научно-теоретической конференции "Социально-политические и культурные проблемы современности". – Симферополь, 2010. – С. 560-564.
28. ТЗ(4Укр-43п)
О-66 Орлянський, В. С. Місцеві органи управління в період німецької окупації на Запоріжжі (1941-1943) : монографія / В. С. Орлянський, О. С. Тедеев. - К., 2010.
Розділ 2. Запорізька міська управа в роки окупації : [діяльність управи в галузі освіти, охорони здоров'я, соціальній сфері. "Єврейське питання" у діяльності управи]. – С. 22-77.
29. Освобождение пришло. Как начиналось восстановление : [освобождение Запорожской области от немцев. Восстановление народного хозяйства] / Фрагмент из книги "Героев славных имена" // Миг. – 2010. – 6 мая (№ 18). – С. 10.

30. ТЗ(4Укр)
П15 Память жива / Ред.-сост.Н.В.Клименко. - Запорожье, 2003.
 [Гл.] 45 героических дней и ночей : [из воспоминаний наших земляков, защищавших Запорожье - оборона города, его освобождение]. – С.9-54.
 [Гл.] Они освобождали Запорожье : [воины - освободители Запорожья - Чуйков В., Лелюшенко Д., Краснов Н. и др. - из их воспоминаний]. – С.140-308.
 [Гл.] Уходили на восток эшелоны : [эвакуация промышленных предприятий Запорожья во время Великой Отечественной войны - из воспоминаний земляков]. – С.55-73.
31. ТЗ(4Укр)
У45 Панченко, П. П. Україна в полум'ї війни 1941-1945 / П. П. Панченко, О. І. Уткін, В. І. Горелов. - К., 2005.
 [Гл.] Запорізька наступальна операція 1943 року : [бойові дії за звільнення Запоріжжя від німецьких військ у 1943 р. Схема Запорізької наступальної операції]. – С. 233-243.
32. Пленнік, В. Танки не пройшли: (До 60-річчя визволення області) / В. Пленнік.- 23 жовтня // Запорізька правда. – 2003. – жовтень. – С.7.
33. Романович, Л. Ольга Джигурда. Жизнь и подвиг : [биография О. Джигурды - выдающегося врача направленного в Запорожье в годы Великой Отечественной войны] / Л. Романович // Запорозька Січ. – 2011. – 8 грудня (№236-238). – С. 7.
34. Романовичев, Л. Генерал Смирнов и сложившиеся обстоятельства : [Запорожье в годы Великой Отечественной войны] / Л. Романовичев // Запорозька Січ. – 2012. – 29 листопада (№242). – С. 7.
35. Романовичев, Л. Ефим Поздняков: в октябре 43-го и не верилось, что Запорожье можно будет поднять из руин / Л. Романовичев // Запорозька Січ. – 2003. – 9 октября. – С.5.
36. Романовичев, Л. Забытые герои : [к 69-летию начала обороны Запорожья] / Л. Романовичев // Запорозька Січ. – 2010. – 19 августа. – С. 7.
37. Романовичев, Л. И снова о взрыве Днепрогэса / Л. Романовичев // Запорозька Січ. – 2011. – 18 серпня (№ 156). – С. 7.
38. Романовичев, Л. Маршал Малиновский : [биография. Какое отношение имел маршал к Запорожью] / Л. Романовичев // Запорозька Січ. – 2007. – 26 липня (№ 138-140). – С. 7.
39. Савощенко, О. Молоді та відважні : [історичні нариси Запоріжжя у роки Великої Вітчизняної війни. Майя Самсика] / О. Савощенко // Запорізька правда. – 2012. – 22 вересня (№ 141). – С. 4.

40. Седой, Л. "В ночь на 14 октября никто не спал" : [как освобождали от фашистов центр Запорожье] / Л. Седой // Индустриальное Запорожье. – 2003. – 14 октября. – С.1,4-5.
41. Т5
Д36 Спудка, І. М. Культурна політика німецько-фашистських загарбників в запорізькій області / І. М. Спудка // Державна етнонаціональна політика: правовий та культурологічний аспекти в умовах Півдня України. – Запоріжжя, 2001. – С. 100-103.
42. Тараненко, С. Запорожье 65 лет тому назад : [последние дни сражений перед освобождением города от немецко-фашистских захватчиков] / С. Тараненко // Запорозька Січ. – 2006. – 5 жовтня (№ 197). – С. 7.
43. Тараненко, С. Запорожье, 41-й, 18 августа : [события Великой Отечественной войны: подготовка к уничтожению мостов через Днепр] / С. Тараненко // Запорозька Січ. – 2006. – 17 августа (№ 163). – С. 7.
44. Тараненко, С. Освобождение острова Хортица : [о боевых действиях на о. Хортица в 1941 г.] / С. Тараненко // Запорозька Січ. – 2006. – 2 вересня (№ 175). – С. 5.
45. Чорнолуцький, В. Першу виставу театр показав уже у 1944-му : [соціально-економічний розвиток Запорізької області у 1944-му році] / В. Чорнолуцький // Запорізька правда. – 2008. – 21 серпня (№123-124). – С. 3.
46. Шак, В. Как запорожец в одиночку Мариуполь освобождал : [Герой Советского Союза и наш земляк Константин Липилин] / В. Шак // Миг. – 2013. – 8 мая (№ 19). – С. 10.
47. Шак, В. Как партизан Иван Копенкин агентов гестапо ловил : [биография Героя Советского Союза Ивана Копенкина, именем которого названа одна из запорожских улиц] / В. Шак // Миг. – 2013. – 21 февраля (№ 8). – С. 14.
48. Шак, В. Флаги Победы над поверженным Берлином : [флаги над Берлином воодружали три запорожца] / В. Шак // Миг. – 2012. – 10 мая (№ 19). – С. 13.
49. Шепель, В. У дні лихоліття : [до 60-річчя визволення області] / В. Шепель.- // Запорізька правда. – 2003. – 4 жовтня. – С.7.
50. Шилин, Д. Запорожье в октябре 43-го : [жизнь освобожденного города на страницах нашей газеты 60 лет назад] / Д. Шилин // Индустриальное Запорожье. – 10 октября. - 2003. – С. 5.

51. Ювас, И. Гении и тираны : [о посещении Сталиным и Гитлером Запорожья] / И. Ювас // Суббота плюс. – 2011. – 13-20 января. – С. 45-46.
52. Ювас, И. Накануне войны : [Запорожье накануне войны: социальная сфера] / И. Ювас // Суббота плюс. – 2010. – 22 апреля (№ 17). – С. 53-54.
53. Ювас, И. Оккупация : [Запорожье накануне и в первые годы Великой Отечественной войны] / И. Ювас // Суббота плюс. – 2010. – 29 апреля (№ 18). – С. 53-54.